
 

 

 

Referat Bestyrelsesmødet onsdag D. 13/10 2022, kl. 17- 19. 

 

Deltagende: Marie-Louise, Cecilie, Charlotte, Laura og Tanja.  

Afbud fra: Christine 

Referent: Tanja 

Emne Beskrivelse 

Info fra leder  Økonomi 
Ringsted kommune skal spare, som I sikkert har hørt. Det betyder noget i et lille 
hus som vores, MEN i 2023 ser det ud til at de midler vi får til 
minimunsnormeringer, næste vil dække det vi får mindre i pris- og 
lønfremskrivningen. Det betyder at jeg kan beholde det personale vi har ny.  

 Formandsnetværket 
Der er blevet dannet et formandsnetværk for bestyrelses formænd i 
forældrebestyrelserne i Ringsted kommune. Christine vil fortælle mere om 
dette senere.  

 Simon er gået ud af bestyrelsen, da hans datter er startet i en anden 
børnehave. 

Cicilie går fra at være suppleant til at være bestyrelses medlem. 

 Opfølgning af bestyrelses gruppe på AULA? 
Charlotte har været forsøgskanin om det kunne lade sig gøre, at oprette 
en gruppe på AULA for bestyrelsen og det kunne det godt. Vi beslutter 
at resten af bestyrelsen skal på.   

Forældrehenvendelser 1. Stearinlys i institutionen.  
Tanja har fået en forældrehenvendelse, omkring en bekymring ift brugen af 
stearinlys.  
Som det er nu har vi 2-3 fyrfadslys tændt ved morgenmaden og ved højtider, 
som jul med kalenderlyset. Derudover har vi ofte en lys tændt uden for 
institutionen, for at byde godt velkommen i en mørk tid.  
Men stearinlys afgiver sodartikler, som mistænkes for at være 
sundhedsskadelige. Tanja har ledt efter retningslinjer for brugen af stearinlys i 
daginstitutioner og har fundet følgende. 

 I en udgivelse af Sundhedsstyrelsen omkring hygiejne fra 2013 beskrives 
der følgende: 

” Stearinlys afgiver store mængder sodpartikler til indluften og det frarådes 
derfor som hovedregel at tænde stearinlys i daginstitutioner, når børnene er 
tilstede.” 

 Miljøministeriet sidestille brugen af stearinlys med os fra madlavning, 
bålrøg i bålhus og mange mennesker samlet indenfor. De anbefaler at 
man begrænser brugen af stearinlys, går over til stearinlys med mindre 
udledning af sodpartikler, samt at lufte ud når lyset er slukket.  

 



Dialog i bestyrelsen.  
Fyrfadslys kan købes i Rema, som er svanemærket, så de afgiver mindre sod. 
Der er også noget hygge i at tænde et levende lys.  
Det ville være rigtig ærgerligt, hvis der f.eks ikke er kalenderlys til jul.  
Børnene bemærker hyggen, f. eks ved et levende lys udenfor og et par lys på 
morgen bordet. 
Vi er enige om, at vi har et meget begrænset brug af stearinlys i forvejen. Og 
det er i kort tid der er lys tændt (1- ½ time om morgenen og ½ time pr dag i 
december).  
Vi vælger på baggrund af henvendelsen og den dialog vi har haft, at lavet et 
princip for brug af stearinlys i Allindelille Børnehus:  
 
Princip for brugen af stearinlys i Allindelille Børnehus 
Vedtaget d. 13/10 2022: 

 Institutionen skal købe svanemærket lys og kun disse lys må bruges. 
 Bruges i begrænset tidsrum f. eks om morgen og ved højtider.  
 Opmærksomhed på at der bliver luftet ud efter lyset er slukket.  

 
2. Frugtordning, skal denne tages op igen og i så fald i hvilken form? 

Vi taler om den ordning, der blev droppet under Corona, grundet hygiejne 
hensyn, hvor vi på daværende tidspunkt, havde en fælles frugtkurv pr stue og 
forældrene lagde et stykke frugt i hver dag. Personalet skar det ud og delte det 
ud til samling kl. 14. Tidligere har vi haft en ordning, hvor huset bestilte 
økologisk frugt, men det udvalg vi kunne få var meget ringe.  
Dialog i bestyrelsen:  

 Vi oplever at alle børn har en god og varieret madpakker med.  
Fordele ved at tage den op igen: 

- Børnene får smagt noget forskelligt 
- Alle børn får samme tilbud 
- Fint med frugt i barnets madkasse. 

Ulemper: 
- Det er ikke alle forældre der tager frugt med til den fælles kurv. 
- Det er ikke den bedste ordning ang hygiejne  
- Man kan ikke følge med i, hvor meget ens barn har spist. 
- Ikke alle børn er til frugt, så der vil være en større variation af mad i 

deres egen madpakke. 
- Der skal gå en personaler fra i en halv times tid, for at skære frugt. Vi vil 

hellere have personalet tæt på børnene.  
På baggrund af dette beslutter vi, at lade det det være som det er nu, at hvert 
barn har frugt med i madpakkerne.  

Huset lige nu og 
fremad v/Tanja 

 Tanja fortæller om, hvad der rører sig i huset og personaleforhold 
Efter Pia sagde sit job op, har vi fået 4 børn vi ellers ikke havde regnet med. 
Vores venteliste for børn i andre kommuner end Ringsted er genåbnet. For at få 
skemaet til at gå op, har Tanja valgt at ansætte Freja, som er 
pædagogmedhjælper i en 30 timers stilling frem til 1/5 2022. Dette er for at vi 
er hænder nok, når der er personale på kursus eller på ferie. Dette betyder også 
at vi IKKE bruger vikar, men selv skal dække huset ind ved sygdom. Vi kan 
komme til at se ind i en vinter med Corona og flere syge.  
Stuerne ser nu ud som følger; 



Ællingerne: Janne, Jane og Betina 
Mariehøns: Rie, Mette og en rotationsvikar (Pt Jeanet)  
Brumbasser: Laura, Käte og Freja.  
Der vil blive et udvidet samarbejde omkring pædagogisk sparing og deltagelse i 
aktiviteter, Mariehøns og Brumbasser imellem Det vil I høre nærmere om, når vi 
har en konkret plan herfor.  

Pædagogik v/ Tanja  Tanja fortæller om, hvad vi arbejder med nu og skal arbejde med 
fremadrettet. 

Til vores pædagogiske lørdag, planlage vi pædagogikken og de fokusområder, vi 
skal arbejde med frem til sommeren efterår 2023.Årshjulet skulle gerne hænge 
på hver stue, hvis I gerne vil følge med. Vi har denne gang valgt lidt længere 
perioder til fordybelse af vores temaer.  
Lige meget hvilket tema der skal arbejdes med, skal vi alle have fokus på LUN, 
som er valgt lokalt til en brush up og de politisk besluttet mål.  

Nye politiske 
indsatsmål 

 ”Stærke børnefællesskaber” og ”Styrket forældresamarbejde”.  

 Vi skal have en dialog om, hvordan vi spiller hinanden gode, personale 
og forældre imellem. Dette tager vi op på vores næste bestyrelsesmøde 

OBS Børneforum d. 15/11 2022 – hele bestyrelsen er inviteret med.  

Kommende 
forældrekaffer. 
 

  4. November CHARLOTTE 
 2. December MARIE LOUISE og ALLE 
 6. Januar CHARLOTTE 
 3. Februar CECILIE 
 3. Marts CHRISTINE 
 14. April MARIE-LOUISE 

 

Kommende datoer til 
bestyrelsesmøder 
frem til 1. maj 2023.  

 16. januar 2023 

 21. marts  2023 

EVT Evaluering af forældrekaffe v/Charlotte og Cecilie 

 Vi kan ikke sige at vi har et kæmpe forældresamarbejde, da det er de 
samme som kommer hver gang. 

 Et forslag kunne være at droppe at det var om fredagen, men vælge en 
anden dag.  

 Forslag om, at der kommer et skriv med, når vi afleverer en 
velkomstmappe.  

 Forslag om at lave et aktivt arbejde for at reklamerer for forældrekaffe.  

 Der behøver ikke være boller, men man kan købe en form for brød.  
Charlotte sender sit skriv til Laura, som printer det ud og lægger i hver 
garderobe.  
Vi skal stadig holde fokus på, at få inviteret nye forældre med og budt dem 
velkommen.  
 
Leg og Bevægelse v/ charlotte 
Spørgsmål om, om LOB bliver bibeholdt.  
Politikkerne har besluttet at bibeholde Leg og bevægelse.  
 

 


